表 1.2  二零零七年十一月的氣象數據與距平
Table 1.2  Figures and Departures from Normal – November 2007
	氣象要素
Meteorological Element
	本月數據
Figure of the month
	距平 *

Departure from normal *

	
	
	比正常﹝長期平均﹞高
above normal
	比正常﹝長期平均﹞低
below normal

	平均日最高氣溫
Mean Daily Maximum Air Temperature
	23.8 oC 
	----
	0.4 oC

	平均氣溫
Mean Air Temperature
	20.9 oC 
	----
	0.5 oC

	平均日最低氣溫
Mean Daily Minimum Air Temperature
	18.7 oC 
	----
	0.5 oC

	平均露點溫度
Mean Dew Point Temperature
	13.5 oC 
	----
	1.7 oC

	平均相對濕度
Mean Relative Humidity
	64 %
	----
	5 %

	平均雲量
Mean Cloud Amount
	54 %
	1 %
	 ----

	總雨量
Total Rainfall
	毫米
3.9 mm
	----
	毫米
     31.2 mm

	出現低能見度的時數
Number of hours of Reduced Visibility
	小時
171 hours
	小時 §
  17.3 hours §
	----

	總日照時間
Total Bright Sunshine Duration
	小時
227.0 hours
	小時
  45.5 hours
	 ----

	平均每日太陽總輻射
Mean Daily Global Solar Radiation
	兆焦耳/米2
13.55 MJ/m2
	兆焦耳/米2
   0.16 MJ/m2
	 ----

	總蒸發量
Total Evaporation
	毫米
115.0 mm
	----
	毫米
    14.1 mm


附註 :
除日照、太陽輻射及蒸發量在京士柏氣象站記錄和能見度在香港國際機場觀測外，其他數據均在天文台錄得。
Remarks:
All measurements were made at the Hong Kong Observatory except sunshine, solar radiation and evaporation which were recorded at King's Park Meteorological Station and visibility which was observed at the Hong Kong International Airport.
*
1961-1990 氣候平均值的距平，低能見度時數除外

-  在2004年及以前，香港國際機場的能見度讀數是基於專業氣象觀測員每小時的觀測數據。在2005年及以後，讀數是採用位於機場南跑道中間的能見度儀表在每小時前10分鐘的平均數據。這與使用儀器觀測來改進能見度評估的國際趨勢是一致的。

-  在2007年10月10日前曾出現於此摘要內香港國際機場2005年及以後的低能見度時數資料乃基於專業氣象觀測員每小時的觀測數據。有關資料已於2007年10月10日起改為以機場南跑道中間之能見度儀表在每小時前10分鐘的平均數據計算。

*
Departure from 1961-1990 climatological normal, except for number of hours of reduced visibility
- The visibility readings at the Hong Kong International Airport are based on hourly observations by professional meteorological observers in 2004 and before, and average reading over the 10 minutes before the hour of the visibility meter near the middle of the south runway in 2005 and thereafter.  The change of the data source in 2005 is an improvement of the visibility assessment using instrumented observations following the international trend.

- Before 10 October 2007, the number of hours of reduced visibility at the Hong Kong International Airport in 2005 and thereafter displayed in this summary was based on hourly visibility observations by professional meteorological observers.  Since 10 October 2007, the data have been revised using the average visibility readings over the 10 minutes before the hour, as recorded by the visibility meter near the middle of the south runway.

§
1997-2006平均值的距平

Departure from mean value between 1997 and 2006
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